
7 ^ t é f / Az Országgyűlési Könyvtár 
állományából törölve 

Hamis receptekkel huszonhét patikát csapott be... (5. oldal) 

^ ALAPÍTVA: 1910-BEN ^ 

DELMAGYARORSZAQ 
SZERDA, 1997. MÁRC. 19., 87/65. M S M Á R A : 3 3 F T 

Narkós elögyakorlatok 
Törvényeink túl toleránsak. 

(3. oldal) 

Jelcini vétó 
Mégis visszakerülhetnek az ellopott magyar 

műkincsek? (2. oldal) 

• A Tisza-partra nem varázsolni bűvészkedni jött 

Miért távozott Verebes? 
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Szokmai nap előadásokkal március 19-én! 

N y i t v a : 1 0 - 1 8 ó r á i g , a b e 

M I N D E N K I N E K , A K I S Z Á M Í T ! ( S f i f e H O G Y L U , 

• M u n k a t á r s u n k t ó l 
Január közepén a SZEAC 

NB III-as csapatához való 
érkezésével, most pedig pá-
nikszerű távozásával került a 

Bereczk Imre és Verebes József . A k e z d e t e k k o r m é g e g y tálból „cse resznyéz tek ' 

• A fővárosban kompromisszum körvonalazódik 

Nincs sztrájkhangulat 
a szegedi egyetemeken 

. Budapes t (MTI) 
A f e l s ő o k t a t á s i intéz-

m é n y e k kifizetik a köz-
a l k a l m a z o t t i t ö r v é n y -
m ó d o s í t á s s ze r in t m e g -
e m e l t b é r e k e t , i l l e t v e 
p ó t l é k o k a t . Amelyik in-
t é z m é n y n é l a z eml í t e t -
tek f o l y a m a t o s teljesíté-
s e a k a d á l y b a ü t k ö z i k , 
ot t a Művelődés i és Kö-
z o k t a t á s i M i n i s z t é r i u m 
t á r g y a l n i k í v á n a m e g -
o l d á s l e h e t ő s é g e i r ő l . 
Amenny iben a Pénzügy-
min i s z t é r i um s z a k é r t ő i -
n e k b e v o n á s á v a l t e rve -
z e t t e g y e z t e t é s e k e n 
m e g a l a p o z o t t n a k t a l á l -
j á k a z i g é n y t , a z MKM 
m e g k e r e s i a m e g o l d á s 
m ó d j á t . 

Ebben állapodtak meg az 
intézményi vezetők a Ma-
gyar Rektori Konferencia 
(MRK) keddi ülésén Magyar 
Bálint művelődési és közok-
tatási miniszterrel. 

A több mint háromórás 

tárgyalást követően a mi-
nisz ter ú j ság í róknak el-
mondta: az elkövetkező na-
pokban a tárca gazdasági, il-
letve felsőoktatási helyettes 
államtitkára tovább folytatja 
a tárgyalást az ügyben az 
MRK, valamint a főiskolai 
főigazgatók konferenciájá-
nak képviselőivel. Beszámolt 
arról is, hogy a megbeszélé-
sen több fontos ál talános 
célki tűzés tekintetében is 
egyetértés jött létre a minisz-
tériumi és a rektorok között. 
A felek egyaránt úgy gon-
dolják, hogy folytatni kell a 
f e l sőok ta tás r e f o r m j á t , 
amely a minőségen és a tel-
jesítményen alapuló verseny 
előtérbe helyezését célozza. 
A jövő évi költségvetés elő-
készítésében pedig „előre 
kell lépni" a dologi támoga-
tások reálértékének megőr-
zése; a képzési normák 100 
százalékos szinten történő fi-
nanszírozása; a felújítási -
amortizációs alap - beveze-
tése; az oktatói pót lékok 

rendszerének kiszélesítése és 
a pótlékok jelentős emelése; 
a lakhatási támogatás beve-
zetése, valamint a normatív 
finanszírozás teljessé tétele 
érdekében - tette hozzá Ma-
gyar Bálint. 

Frenyó V. László, az 
MRK elnöke az ülést köve-
tően úgy fogalmazott, egyelő-
re nem találtak megnyugtató 
megoldást arra a konfliktus-
ra, amit a megemelt közal-
kalmazotti bérkifizetésekhez 
szükséges források biztosítá-
sa jelent. A sztrájk azonban 
elkerülhető a felsőoktatás-
ban - vélekedett az elnök. A 
felsőoktatásnak ugyanis van 
stratégiája és cselekvési 
programja az ügyben. Az el-
következő időszakban pedig 
intézménycsoportonként, il-
letve intézményenként kere-
sik majd a megoldást a bér-
kifizetésekkel kapcsolatban 
- muta to t t rá Frenyó V. 
László. 

(Elemző írásunk 
az 5. oldalon) 

Újabb Dégáz-részvények 

a franciáknak 
• Párizs (MTI) 

A francia gázszolgáltató 
óriáscég, a Gaz de Francé 
hétfőn valóban aláírt egy vá-
sárlási szándéknyilatkozatot 
a magyar önkormányzatok 
tulajdonában lévő Dégáz-
részvények egy részére, de a 
végleges megállapodás alá-
írására csak később, valószí-
nűleg most csütörtökön ke-
rül sor - közölték kedden a 
cég párizsi székhelyén. 

Az illetékesek a tulajdo-
nost cserélő részvényköteg 
nagyságáról nem akartak 
nyilatkozni, de nem cáfolták 
a magyar médiában ezzel 
kapcsolatban megjelent ada-
tokat, azaz, hogy a Gaz de 
Francé - egy brókercéggel 
közösen - a Dégáz jegyzett 
tőkéjének 35 százalékát ve-
szi meg az önkormányzatok-
tól. A GdF egyébként már 

eddig is többségi tulajdono-
sa volt a Dél-magyarországi 
Gázszolgáltatónak. Mivel 
korábban olyan hírek jelen-
tek meg, hogy a francia cég 
újabb vásárlások helyett in-
kább csökkenteni szeretné 
részesedését magyarországi 
leányvállalataiban, az önkor-
mányzat i r é szvénypake t t 
mostani, jelentős részének 
átvételét megfigyelők meg-
lepetéssel fogadták. 

A GDF párizsi központjá-
ban viszont azzal magyaráz-
ták a lépést, hogy a Dégáz 
nagy üzleti lehetőségekkel 
rendelkezik, gyorsan fejlő-
dik, azaz érdemes új pénze-
ket belefektetni - ráadásul a 
részvények ára is kedvező, 
hiszen a privatizáció idején 
fizetett, „feltornázott" árnál 
olcsóbban jutnak majd hoz-
zájuk. 

• Sajtósatu szorongatta a kapitányt... 

Szőke, a pacifista rendőr 
• M u n k a t á r s u n k t ó l 

MUNKA, 
KÉPZÉS 

foglalkoztatás, 
vállalkozás, 

Jrjyaáászat". 
heti gazdaság (IV.) 

A S te fán ia -k lubban Szeged r e n d ő r k a p i t á n y a a D é l m a g y a r o r s z á g ké t ú j ság í ró j a 
k ö z é szorí tva sem titkolta h u m o r á t . (Fotó: Nagy László) 

Verik-e a rendőrök a gyanú-
sítottakat? Megpróbálták-e már 
lefizetni a városi kapitányt? El-
érte-e a hivatali korrupció a 
zsandárokat is? Ilyen, s hason-
ló - nem éppen kellemes - kér-
désekkel szorongatták meg 
kollégáink - Arató László és V. 
Fekete Sándor - tegnap este a 
szegedi Sajtóház Stefánia-
klubjában a Sajtósatu névre el-
keresztelt programsorozat leg-
első föllépésén dr. Szőke Péter 
ezredest, Szeged város rendőr-
kapitányát. Aki megcsillogtatta 
közismert humorát; elmondta, 
hogy' lehet egy szolgálat alatt 
70 ezer forintnak megfelelő 
valutát keresni a „yardnál". 
Bebizonyította, hogy nem is-
mer megválaszolhatatlan kér-
dést, s azt: könnyen bizony 
nem hozható zavarba. (Az est 
részleteiről szól 4. oldalon kö-
zölt írásunk.) 

. (Fotó: Gyenes Kálmán) 

szegedi sportközvélemény 
fókuszába Verebes József 
mesteredző. Ahogyan akkor 
mondta, nem varázsolni, bű-
vészkedni, hanem dolgozni 
jött a Tisza-parti stadionba, 
mert kedveli az olyan kihí-
vásokat, mint amilyenek itt 
várnak rá. Jöttekor voltak, 
akik szentül hitték: előbb-
utóbb, akárcsak Győrben és 
az MTK-nál, itt is sikerül 
egy eredményes, igazi focit 
játszó csapatot formálnia, de 
akadtak olyanok is, akik azt 
mondták - sajnos, nekik lett 
igazuk - , hogy a mester nem 
sok sót fogyaszt el új állo-
máshelyén... 

Távozásának okait kutat-
va megszólaltattuk a klub el-
nök-tulajdonosát , Bereczk 
Imrét, és természetesen az 
idő előtt távozó Verebes Jó-
zsef véleményére is kíván-
csiak voltunk. 

(Cikkünk a 14. oldalon.) 


